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РЕФЕРАТ 

 

Дипломная работа состоит из реферата, введения, двух глав, заключения 

и списка использованной литературы. Объем дипломной работы составляет 47 

страницы. Список использованной литературы включает 31 источник. 

 

Ключевые слова: ФРАЗЕОЛОГИЗМ, ЛЕКСИЧЕСКАЯ 

СОЧЕТАЕМОСТЬ, КОНТЕКСТ, ЛЕКСИКО-СЕМАНТИЧЕСКАЯ ГРУППА 

Объект исследования: русские фразеологизмы с компонентом без. 

Предмет исследования: синтагматические связи русских 

фразеологизмов с компонентом без, их лексическое окружение. 

Цель исследования: выявить особенности лексического окружения 

русских фразеологизмов с компонентом без. 

Методы исследования: описательный метод, метод контекстуального 

анализа, метод количественных подсчетов. 

Научная новизна: сочетаемость фразеологизмов изучена еще 

недостаточно, что обусловливает актуальность данной дипломной работы. 

Создание Национального корпуса русского языка открывает новые 

возможности исследования лексической сочетаемости: именно на материале 

контекстов, извлеченных из данного источника, основана данная дипломная 

работа. 

Практическая значимость исследования и область применения: 

результаты данной дипломной работы могут быть использованы при 

разработке практических заданий в обучающих курсах по лексике и 

фразеологии современного русского языка, а также русского языка как 

иностранного. 

Настоящая работа является самостоятельным исследованием, 

достоверность результатов которого подтверждается научно обоснованной 

методикой исследования. 

  



HAO ZALUN 

LEXICAL ENVIRONMENT ADVERBIAL PHRASEOLOGICAL UNITS WITH 

A PREPOSITION WITHOUT 

SUMMARY 

Thesis consists of an abstract, an introduction, two chapters, a conclusion and 

a list of used literature. The volume of the thesis is 47 pages. The list of used 

literature includes 31 sources. 

 

Keywords: PHASEOLOGISM, LEXIC COMBINATION, CONTEXT, 

LEXICO-SEMANTIC GROUP 

Object of research: russian phraseological units with a component without. 

Subject of research: syntagmatic connections of Russian phraseological 

units with a component without, their lexical environment. 

Purpose of the study: to identify the features of the lexical environment of 

Russian phraseological units with a component without. 

Research methods: descriptive method, contextual analysis method, 

quantitative calculation method. 

Scientific novelty: the compatibility of phraseological units has not yet been 

sufficiently studied, which determines the relevance of this thesis. The creation of 

the National Corpus of the Russian language opens up new possibilities for the study 

of lexical compatibility: it is on the material of the contexts extracted from this 

source that this thesis is based. 

The practical significance of the research and the field of application: the 

results of this thesis can be used in the development of practical assignments in 

training courses on vocabulary and phraseology of the modern Russian language, as 

well as Russian as a foreign language. 

 

This work is an independent study, the reliability of the results of which is 

confirmed by a scientifically based research methodology. 
 


